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Bij de brief aan de voorzitter van de Tweede Kamer d.d. 20 september 2011 (Kamerstukken II 
2011/12, 27428, nr.204, met bijlage bij brief nr. 11121893) van de minister van Economische 
Zaken, Landbouw en Innovatie is het eerste verslag meegestuurd waarin een overzicht werd 
gegeven van activiteiten en resultaten van het sectoroverleg over een gedragscode voor de 
toegang tot plantmateriaal dat wordt beschermd door een octrooi. 
 
Aanvullend op dat verslag wordt in dit korte verslag opnieuw de stand van zaken sindsdien 
weergegeven van de activiteiten en resultaten tot op heden. 
 
De Stuurgroep is in de periode vanaf september 2011 tot nu toe drie keer bijeen geweest. 
Naast de bijeenkomsten van de Stuurgroep is er veel werk verzet in werkgroep 2. Deze 
werkgroep werkt aan een voorstel dat de toegang tot biologisch materiaal regelt met daarbij in 
acht nemend de uitgangspunten die door de Stuurgroep zijn geformuleerd. 
 
De Stuurgroep heeft verdere stappen gezet om tot een sectoroplossing te komen. De beoogde 
oplossing biedt enerzijds het recht om met biologisch materiaal dat onder een octrooi valt te 
veredelen en stelt anderzijds het verkrijgen van een commerciële licentie tegen vooraf 
bekende en redelijke voorwaarden zeker. Alle groenteveredelingsbedrijven, die aan het 
overleg deel hebben opgenomen hebben aangegeven te willen meewerken aan deze 
sectoroplossing, met één uitzondering. Hoewel dit laatste bedrijf eerder had gesteld bereid te 
zijn om mee te werken aan een sectoroplossing, is gebleken dat zij zich nu niet kunnen 
conformeren aan essentiële onderdelen van een sectoroplossing. 
 
Inmiddels heeft de discussie een punt bereikt waarop de Stuurgroep er toe is overgegaan om 
de relevante mededingingsautoriteiten in het proces te betrekken. In dat kader heeft op 20 
januari 2012 een eerste gesprek met de NMa plaatsgevonden waarin de NMa is ingelicht over 
de achtergrond en de hoofdlijnen van de voorlopige resultaten van de gesprekken in de sector. 
Van de NMa is vernomen dat inmiddels ook de Europese Commissie over de inhoud van het 
sectoroverleg is geïnformeerd. De NMa voert momenteel met de Europese Commissie 
gesprekken omtrent de juridische beoordeling van een mogelijke sectoroplossing. 
 
Zowel deze juridische beoordeling als de verdere uitwerking van een mogelijke 
sectoroplossing is een proces dat bestaat uit verschillende fases die met het oog op 
zorgvuldigheid de nodige tijd vergen. In dit verband heeft de NMa aangegeven mogelijk met 
aanvullende vragen te komen die door de Stuurgroep zullen worden beantwoord. Daarna zal 
de Stuurgroep direct het overleg voortzetten om de hoofdlijnen verder uit te werken tot een 
werkend systeem. 
 
Zoals de minister van Economische zaken, Landbouw en Innovatie eerder heeft aangegeven 
aangeven (Kamerstukken II 2011/12, 32 472, nr. 14 blz. 14 en 15) is het van groot belang dat 
er een gedragscode wordt ontwikkeld, zorgvuldig rekening houdend met de belangen van alle 
partijen die licenties verlenen of vragen. Hij geeft verder aan dat zorgvuldigheid tijd vraagt en 



dat daarbij het stellen van een deadline niet past. Daarom kan dit nog geen eindverslag zijn 
van de werkzaamheden in de Stuurgroep maar is dit een voortgangsverslag. 


